
Dagsorden til bestyrelses møde d. 2/8 2022 
 

1. Underskrivning af referat 

2. Økonomi 

3. Forslag fra Uffe Søndergård 

4. Forslag fra Tonny Lønne 

5. Orientering fra sjd (kontinental gruppe) 

6. Ansøgning udstillinge dommere 

7. Ny kasserer 

8. Afsluttet retssag. Manglende betaling 

9. Eventuelt 

Jeg har ikke hørt at der er andet der ønskes lagt på dags ordnen, så her er det vi skal tale om på det næste 

bestyrelse møde 

 

Referat fra bestyrelsesmøde d. 2-8-2022 Fjeldsted Skov Kro 
 

1. Den samlede bestyrelse var mødt – også suppleanten. Formanden bød velkommen. Referatet fra 

sidste møde blev underskreven. 

 

2. Kassebeholdning 435.362,45 kr. Antal medlemmer har vi nu passeret den magiske grænse og 

medlemstallet er d.d. 502. Det blev diskuteret om et eventuelt overskud fra prøver/ ”aktiviteter” afholdt af 

aktiv grupperne tilfalder aktiv gruppen. Der var enighed om, at hvis aktiv gruppen står som arrangør tilfalder 

eventuel overskud gruppen. Omvendt står klubben som arrangør tilfalder eventuel overskud klubben. 

 

3. Forslag fra Uffe Søndergaard. Formanden læste forslaget op med ændring til klubchampionat i 

Schweiss DKSCH. Ændringer i optagelse til avlsregisteret blev diskuteret og der var enighed om, at der 

ændres ikke i schweiss kriteriet. Markprøven udgår og erstattes med ræveslæb. Ræveslæb skal bestås med 4-

4.. Udstillingen skal være afholdt i Danmark 

 

4. Forslag fra Tonny Lønne blev læst op og det blev vedtaget, at der ikke bliver nedsat et avls råd.  Det 

blev vedtaget at kontakte Birthe webmaster om der kan laves en ekstra rubrik på hvalpelisten hvor der 

påføres om forældre dyrene er avlsgodkendte. 

 

5. Formanden orienterede om, at mødet i kontinental gruppen ikke skulle have været offentliggjort før 

Jagthunden var udkommet. Dette var en fejl. Det blev vedtaget at aktiv grupper som ønsker at holde møde 

og diskutere ændringsforslagene er velkommen til dette. Det vil så på et senere tidspunkt omkring første 

november blive afholdt et fælles møde hvor aktiv grupperne og medlemmerne kan komme med input som 

sendes til strukturudvalget og dette møde indkaldes af Korthaarsklubbens bestyrelse på hjemmesiden. 

 

6. Ansøgning fra Vibe Borregaard Madsen og Christian Dyne Rasmussen blev begge indstillet til at gå i 

gang med uddannelsen som eksteriør dommer til at dømme korthaar. 

 

7. Emne til klubbens næste kasser blev drøftet da Ellen har meddelt, at hun stopper 1-4-2023. Er der 

medlemmer der ønsker at overtage denne vigtige post hører bestyrelsen gerne fra jer. 

 

8. Efter ankesagen er aflyst ved Landsretten forventer klubben stadig, at det skyldige beløb bliver betalt, 

hvilket endnu ikke er sket. 

 

9. Her blev flere ting vendt og diskuteret i en god og sober tone. Formanden afsluttede mødet og næste 

aktivitet er Bredstenudstillingen. 

 

 

Referent 

 

Jørgen Christensen 



 

 

FORSLAG FRA TONNY LØNNE 
 

 Kan en af jer ikke ringe til mig ved lejlighed, jeg så rigtig gerne at der kom lidt initiativer fra en progressiv 

bestyrelse. 

  

Jeg anbefalede NEK til Generalforsamling og ingen tvivl om at det gør jeg stadig, men jeg sagde også under 

mit indlæg at hvis bestyrelsen formår at asfaltere vejen for NEK er han som formand villig til at køre på den. 

  

Jeg foreslog for år tilbage, at vi skulle have et avlsråd, dette blev aldrig til noget da den daværende formand 

havde travlt med opbygning af SJD. 

  

MEN NU har vi fået ny formand så nu forventer man også at der skal ske noget. 

  

Jeg ser gerne at der tages fat om avlsstrategien. En af de første ting kan være, at der ikke reklameres for 

hvalpe på KHK hjemmeside, som ikke er efter avlsgodkendte forældre. Dette kan vi ikke udelukke fra dag 1 

men jeg har et forslag, som jeg gerne vil have en snak med en af jer omkring. 

  

Kig venligst på vores Hvalpeliste, man skulle jo tro det var en kopi af den Blå Avis ☹  vi skal tage ansvar. 

Næsten ingen af forældrene er avlsgodkendt. 

  

Om der skal oprettes et avlsråd eller noget andet ? men vi skal have vores medlemmer til at tage ansvar for 

deres klub og vores race, muligt vi mister nogle medlemmer fordi de er utilfredse med, at de skal afprøve 

deres hunde inden de trækker hvalpe, men så må det være sådan. 

  

En del medlemmer forsøger at få deres hunde kørt frem til avlsregistreret, stor respekt om dette. Men der 

skal skabes et incitament til at endnu flere trækker hvalpe på velafprøvede forældre. 

  

Jeg ser frem til at bestyrelsen tager hånd om dette emne, da jeg er af den mening at det er absolut tiltrængt. 

  

Mvh Tonny 

  

 

 

 

FORSLAG FRA UFFE SØNDERGAARD 

 

Forslag til bestyrelsen for  Korthårklubben 

 

Det foreslås at Korthårklubben indfører/ændre 

 det af kennelklubben Dansk Sporchampionat forkortet til DKSCH, med samme betingelser som ruhårklubben 



har. Dette for, at der ikke skal være forskel på tritlen DKSCH, fra den ene race til den anden. 

 Ændring af optagelseskriterier i avlsregistret 

AD 1 

Jeg forslår at vi følger kravene som Ruhårklubben har . De fremgår nedenfor. Lige under er der et link til DKK`S 

hjemmeside hvoraf kravene for de enkelte klubber fremgår. 

098 7 Ruhåret Hønsehund DKSCH Dansk sporchampionat: 

Efter at hunden er fyldt 18 måneder skal den have opnået 

1 x  1. pr på 1000 meter 20 timer schweissprøve   

1 x  1. præmie på 1000 meter 40 timer schweissprøve. 

Desuden bestået ræveslæb med 4 point på anerkendt ræveslæbsprøve og 4 point i apportering på ræveslæbsprøven 

eller på fuldbrugsprøven. 

Resultaterne skal være opnået på prøver i Danmark. 

HD-status A eller B. 

Hunden skal endvidere have opnået Very Good på FCI-anerkendt udstilling i åben – eller brugshundeklasse, efter at 

den er fyldt 24 måneder. 

https://www.dkk.dk/uploads/documents/Om-DKK/Regler-instrukser/DKK-danske-championater-raceoversigt-

hjemmeside.pdf 

 

 

 

 

 

 

 

AD 2 

Betingelserne for optagelse i alvsregistret ser ud som sådan ifølge hjemmesiden 

Avlsregister 

  
  

Udstilling 1.præmie, Excellent eller very good på FCI anerkendt udstilling efter hunden er fyldt 24 måneder, 

erhvervet hos dansk dommer 

Markprøve 1.præmie - Præmien kan enten være erhvervet på anerkendt prøve i åben klasse, brugsklasse eller på 

fuldbrugsprøve 
VSA / JUA Bestået vand -, slæb- og apporteringsprøve eller DJ's udvidede apporteringsprøve 
Schweiss 1 pr. på 3t/400 m. anerkendt schweissprøve 

Ræv Bestået rævediplomprøve med karakteren 4 /ræveapportering på fuldbrugsprøve med karakteren 4 

Pr. 1/7-2019 Bestået rævediplomprøve med karakteren 4 point for ræveslæb og 4 point i apportering, 

eller ræveapportering på fuldbrugsprøve med karakteren 4 point for ræveslæb og 4 point i apportering. 

https://www.dkk.dk/uploads/documents/Om-DKK/Regler-instrukser/DKK-danske-championater-raceoversigt-hjemmeside.pdf
https://www.dkk.dk/uploads/documents/Om-DKK/Regler-instrukser/DKK-danske-championater-raceoversigt-hjemmeside.pdf


HD HD fri (A eller B) 

 

Forslag til ændring 

Avlsregister 

  
  

Udstilling 1.præmie, Excellent eller very good på FCI anerkendt udstilling efter hunden er fyldt 24 måneder, 

erhvervet på dansk udstilling 
Markprøve 1.præmie - Præmien kan enten være erhvervet på anerkendt prøve i åben klasse, brugsklasse eller på 

fuldbrugsprøve 
VSA / JUA Bestået vand -, slæb- og apporteringsprøve eller DJ's udvidede apporteringsprøve 
Schweiss 1 pr. på 20t/400 m. anerkendt schweissprøve 
Ræv Bestået rævediplomprøve med karakteren 4 /ræveapportering på fuldbrugsprøve med karakteren 4 

Pr. 1/7-2019 Bestået rævediplomprøve med karakteren 4 point for ræveslæb og 4 point i apportering, 

eller ræveapportering på fuldbrugsprøve med karakteren 4 point for ræveslæb og 4 point i apportering. 

HD HD fri (A eller B) 

 

Hvis man ændre det på denne måde vil man 

 Sidestille udstillingsbetingelserne med kravene  til DKJCH 

 Hæve niveauet  for efterskudsarbejdet for korthåren 

Med venlig hilsen 

Uffe Søndergaard 

 


